
Schůze Výboru sekce paraplavání ČSPS 25/01 
16. 1. 2025, 10:00 Velký Strahovský stadion, Praha 6 (zasedačka 215) 

 
Přítomní: Štěpán Cagaň, Alžběta Řehořková, Štěpánka Řehořková, Jan Nevrkla 
Omluveni: Stanislava Kratochvílová, Matěj Palatý, Lenka Matošková, Jan Sommer 
Schůze je prezenční. 

 
Program 

 
 
 
25/01/01 Zápis předchozí schůze – kontrola úkolů 
 
25/01/02 Zdravotní prohlídky 
Novela zákona 373/2011 sb. účinná od 1. 7. 2025. Rekreační a nevýkonnostní sportovci nemusí dokládat 
sportovní prohlídku. Pro členy reprezentačních družstev zůstává zdravotní prohlídka povinná. 
 
25/01/03 Termín konání VH 2025 
Konference ČSPS proběhne 30.3.2025 od 13:00 (5 zástupců sekce, které zvolí VH). 
VH paraplavání proběhne v sobotu 8. 3. 2025 od 10:00 v budově sídla ČSPS. Prosklená zasedací 
místnost, 2. patro 
 
25/01/04 Rozpočet 2024 a 2025 
Š. Cagaň informoval o dodatečné podpoře z ČeP ve výši 361 468Kč. 
Š. Cagaň představil výsledovku 2024 a okomentoval skladbu příjmů z různých dotačních titulů a od 
různých institucí. 
Výše mzdy zaměstnanců Sekce: 
Výbor konzultoval nastavení mezd zaměstnanců Sekce. Zaměstnanci mají pracovně právní vztah se 
Svazem, nikoli se Sekcí a tudíž jejich výši úvazku určuje odpovědná osoba Svazu. Jelikož jsou hrazeni 
z rozpočtu Sekce a z odlišného dotačního titulu než ostatní sporty svazu, navrhuje Výbor jejich výši a to 
následovně: Vrcholný manažer 50tis., podřízení zaměstnanci na HPP 40tis. 
Další zaměstnanci a spolupracovníci (DPP, fakturace, příležitostná činnost) dle rozsahu práce 
v maximální výši dle dotačních podmínek NSA. 
 
Stanovení priorit financování: 

1. Zaměstnanci  
2. Cílem je motivovat SK k pořádání závodů, jakožto jedné ze strategických priorit Sekce. Obdobný 

systém podpory jako v roce 2024. Odhadovaný náklad 580tis 
Podmínkou je dodržování pravidel a dokumentů Sekce a pořádání závodu v programu 
OpenSwim. 
PSCP (dvoudenní závod) → zažádáno klubem na NSA na významnou sportovní akci  

3. Kemp Strakonice – v současné době stěžejní akce pro školení personálu klubů. Tří týdenní kurz 
pořádá Sekce, organizuje na základě smlouvy ČPP 775tis 
Š. Řehořková otevřela téma účasti zaměstnanců klubů ve Strakonicích a jejich vyplácení, pokud 
jsou zapojeni do školení. J. Nevrkla sdělil, že do školení v roli školitelů zapojeni nejsou, jsou 
v pozici školených osob, ale tvoří jádro trenérského týmu a jejich účast po celé tři týdny je vítaná; 
tomuto stavu odpovídají pouze kluby PPP a SK KB; školení samotné zabezpečuje pouze dvojice 
Nevrkla, Cagaň, posílení tohoto týmu o Š. Řehořkovou by bylo nanejvýš vítané, vyslalo by to 
dobrý signál o obnovení jednotných postupů, zapojení J. Janouška by bylo též žádoucí. Zapojení 
ostatních zaměstnanců klubů na hlavní pracovní poměr je přínosné jak pro organizaci akce, tak 
pro kvalitu programu v klubech zejména při zapojení do všech tří týdnů. Pokud Sekce vyčlení na 
podporu účasti zaměstnanců klubů finance nad rámec schválené podpory akce, budou kluby 
moci fakturovat, případně mohou být tito pracovníci odměněni přímo formou DPP.  
Sekce z rozpočtu podpoří vyplácení klíčového personálu na akci. Ve spolupráci s ČPP navrhne 
výši odměny za zapojení do programu. 

4. Klasifikace – 200tis, obsahuje i mezinárodní školení  
5. IT – web, OpenSwim, FranRace 300tis. Sekce bude probírat možnosti odkoupení systému 

OpenSwim pro potřeby Sekce 
6. Metodika – aktualizace, zveřejnění, tréninkový plán, filmy, natočení materiálu = 1 školení na 

západě, jedno v Praze, 1 na východě = 500tis 
7. Vybavení sekce – 100tis 
8. Marketing + chod svazu = 500tis 
9. Podpora činnosti klubů cca 2mil 920tis 

 
Plánovaný rozpočet se skládá z položek 5mil. Reprezentace; 7mil. Organizace sportu. 
Rozpočet bude upraven na základě rozhodnutí NSA o výši dotace. 
 



25/01/05 Projekt reprezentace 2025 (koncepce, limity, termínovka…)  
 
Reprezentace – priority: MS Singapur, příprava na MS, závody světové série, soustředění 
Družstvo A – 100% hrazeno 
Družstvo B – jeden závod plně hrazen, zbytek 50% spoluúčast, MS – 50% spoluúčast 
Družstvo Junioři – dtto jako B 
Družstvo C – hrazený zahraniční závod IDM Berlín 
Náklady budou zpětně proplaceny plavcům, kteří splní kritéria viz Projekt reprezentace. 
 

S 25/01/01 VSPP schvaluje projekt reprezentace na rok 2025 
(PRO: 4 / PROTI: 0 / ZDRŽEL SE:0) 
U 25/01/07 A. Řehořková – finálně zkontrolovat vypočtené limity v Projektu reprezentace, 
navrhnout úpravu časů v disciplínách a třídách, které z důvodu nízkého počtu plavců v žebříčku 
vybočují 

 
25/01/06 Systém odměňování personálu 
Personál reprezentační akce je vyplácen dle ekonomické směrnice ČSPS. 
Primárně je vyplácen na základě faktury. Pokud personál nemůže vystavit fakturu sám, je řešeno po 
dohodě s klubem. V případě, že jde o zaměstnance klubu, měl by Svaz z rozpočtu Sekce správně 
refundovat klubu mzdu na zaměstnance včetně nákladů na pracovní cestu, protože klub to nemůže dle 
zákoníku práce řešit jinak než vysláním na pracovní cestu. Fakturace 1200Kč z klubu na svaz je jen 
částečnou kompenzací nákladů klubu v případě zaměstnanců na hlavní pracovní poměr, ale kluby to 
mohou akceptovat, protože vyslání jejich trenéra je zpravidla spojeno s vedením plavce klubu a jde o 
zvyšování odbornosti trenéra klubu formou praxe při mezinárodních závodech nebo na soustředění.  
 
25/01/07 Systém podpory klubů (způsob vypořádání, stanovení způsobilých nákladů) 
Š. Cagaň představil základní tezi pro podporu sportovních klubů Sekce a zformoval základní kritéria pro 
určení výše podpory, které vycházení ze strategických priorit Sekce. 
Dále představil záměr vytvoření Tréninkových středisek paraplavání (TSPP) na základě kritérií a 
následnou podporu jejich činnosti. Tvorba kritérií je náročný proces a jejich precizováním se bude Výbor 
zaobírat v průběhu roku 2025. Od roku 2026 by měl být projekt TSPP spuštěn. 
 
Pro rok 2025 bude podpora rozdělena mezi sportovní kluby dle parametrů určených výborem Sekce 
paraplavání. Návrh základních parametrů podpory: součet bodových výkonů dvojbojů všech plavců klubu 
na závodech ČP (kvantitativní i kvalitativní kritérium), účast nejmladších žáků na závodech ČP (kritérium 
práce s mládeží), počet odtrénovaných lekcí zapsaných v OS (kvantitativní kritéria). Kritéria musí 
vycházet z parametrů pro podporu sportu z NSA. 
 
25/01/08 Systém podpory závodů ČP a malých závodů 

S 25/01/02 VSPP schvaluje podporu pro pořadatele závodu v následující výši 
Rozvojové závody – 10 000Kč/závod 
Závody ČP – 40 000Kč/závod s jedním půldnem; 60 000Kč/závod se 2 půldny; 30 000Kč/každý 
další závodní půlden 
MČR – podpora do výše 200 000Kč (dle kooperace s Organizátorem) 
(PRO: 4 / PROTI: 0 / ZDRŽEL SE:0) 
 

25/01/09 Systém odměn za překonané rekordy a umístění na vrcholných akcích 
Š. Cagaň navrhl systém odměňování paraplavců za překonání rekordů nebo dosažení hodnotného 
umístění na vrcholných soutěžích. 
J. Nevrkla upozornil na problém daňové povinnosti za vyplácení odměn na straně sportovců. 
Výbor bude při vyplácení odměn klást důraz na informování sportovců o daňové povinnosti. 
 

S 25/01/03 VSPP schvaluje výši a pravidla pro odměňování sportovců dle představeného 
dokumentu 
(PRO: 4 / PROTI: 0 / ZDRŽEL SE:0) 

 
25/01/10 Strategický plán Sekce paraplavání 
VSPP diskutoval obsah předloženého dokumentu. Po zpracování připomínek bude předložen VSPP ke 
schválení na dalším jednání. 
 
25/01/11 Reprezentační schůzka  
Termín: stanoven na pátek 31.1.2025, od 10:00 v budově ČUS 
 
25/01/12 Závody 2025 
Sekce rozlišuje tyto typy závodů: rozvojový, pohárový, republikový, mezinárodní 
Dále probíhají soutěže klubového charakteru, které jsou v informačním systému evidované s neoficiálními 
výsledky. 



Výbor doporučuje klubům rozšíření těchto neoficiálních soutěží na rozvojové zajištěním adekvátních 
podmínek pro konání závodů dle kritérií NSA a dle Soutěžního řádu paraplavání ČSPS. 
 
Termín 3. kola ČP (Para Swim Open Air) byl z důvodu kolize s EPYG přesunut na 18.7. 
Termín finálového kola ČP (Strahovské sprinty) byl určen na 13. 12. 2025 
Výbor Sekce schválil zveřejnění výběrového řízení na Mistrovství ČR v paraplavání 2025 s termínem 31. 
5. nebo 7. 6. 2025 (finálně po VS určen termín 7. 6. 2025). 
 
25/01/13 IPC Classification Code 2025 
Sekce obdržela dokument Classification code a pověřila Klasifikační komisi prostudováním dokumentu a 
jeho aplikací v českých podmínkách národní klasifikace. 
 
25/01/14 HR  
Sekce navrhla přijetí nového zaměstnance 
Informace o pracovním poměru manažerky reprezentace – A. Řehořková mateřská dovolená od 
10.3.2025 
 
25/01/15 Klasifikace 
Při závodě WS Lignano Sabbiadoro budou přihlášeni na klasifikaci plavci se statusem R 2025 (Koupilová, 
Borská, Staša Linhartová). Proces zaslání dokumentů koordinuje A. Řehořková. 
Klasifikační komise určila seznam plavců, jejichž klasifikaci bude v roce 2025 přezkoumávat (jde 
především o plavce, kteří již nemají platnou mezinárodní klasifikaci a nebo dosáhli věku pro review na 
národní úrovni. 
Klasifikační komise doporučila VSPP, aby klasifikace neprobíhaly souběžně s pořádáním závodů a ve 
spolupráci se sportovními kluby určí termíny klasifikací v Karlových Varech, Praze, Brně a Strakonicích. 
 
25/01/16 VIRTUS WCH 2025 
VSPP schvaluje, že v případě zájmu zajistí administrativně přihlášku plavců na MS VIRTUS 2025 ve 
spolupráci s ČSMPS, který je v současné době členským subjektem VIRTUS za ČR. 
Financování soutěže proběhne dle Projektu reprezentace. 
Účastníci bodu vybaveni reprezentačním tričkem a plaveckou čepičkou. 
 
25/01/16 Termíny schůzí Výboru na rok 2025 
21.2.2025 od 10:00 
Dále předběžně: květen, konec srpna, říjen, listopad 
Přesné termíny budou konzultovány na příští schůzi VSPP. 
 
25/01/17 Různé 

- Web – ČESKÉ PARA PLAVÁNÍ z.ú. předalo Sekci k užívání další doménu (paraplavani.cz); 
doména bude použita jako alternativa k již zavedené mezinárodní verzi paraswimming.cz. Na 
nasazení se pracuje. 

- Výbor konzultoval příspěvek V. Duškové k finálovému závodu ČP a doporučuje, aby byly plavkyni 
připomenuty vnitřní mechanismy Svazu, které může v případě nesouhlasu využít a apeluje na 
všechny členy, aby řešili své stížnosti a doporučení primárně vnitřní cestou. J. Nevrkla tlumočil 
stanovisko pořádajícího klubu PPP, který se cítí příspěvky V. Duškové na sítích dotčen a 
poškozen, omluvu považuje na nicneříkající, ale dále se již klub tématem nechce zabývat.  

 
 
 
16. 1. 2025 
Zapsal: Štěpán Cagaň 
Schválil: Výbor sekce paraplavání ČSPS 
 

 
 

 
 
 
 


